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    SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  Sid. 1-33                         
    Sammanträdesdatum 2006-01-19      §§   1-28  
__________________________________________________________________________________ 
Plats och tid   Rödabergsskolan, ljushallen, Upplandsgatan 100, kl. 18.30 -21.00 
 
Ledamöter   Jan Valeskog (s), ordförande  
    Inge-Britt Lundin (fp), vice ordförande 
    Roland Karlsson (s) 
  Nic Nilsson (s) 
  Carolina Gomez Lagerlöf (s) 
  Carina Fredén (s) 
  Hans Enroth (v)  

Sebastian Cederschiöld (m) 
    Ewa Schenström (m)  
    Anders Blom (m) 
    Gunilla Reuterskiöld (fp) 
    Anders Broberg (kd)   
     
Som ledamöter tjänst-  Yildiz Kafkas (mp)  
görande ersättare            
     
Ersättare    Håkan Olander (s) 

Benny Niclasson (s) 
    Claudio Skubla (s) 
    Ursula Berge (s)       
    Berit Vikner (v)       
    Gunilla Nordin (m) 
    Ulf Linder (m) 
    Valeria Nagy-Seidel (fp) 
    Björn Dalemo (fp) 
    Anna Bjursell (kd) 
     
Anmält förhinder  Ulla Dahl (mp) 
    Edith Humble (s) 
    Fredrik Liljeqvist (m)  
              
I tjänsten närvarande Ylva Tengblad, Yngve Lindström, Annette Luengo, Margareta 

Forsslund, Carina Anderberg, Gunilla Schedin  
 
Utses att justera  Jan Valeskog (s) och Inge-Britt Lundin (fp)  
 
Justeringens plats   Tulegatan 13, 2006-01-26    
 
Underskrifter    
    Gunilla Schedin 
    sekreterare 
 
 
    Jan Valeskog    Inge-Britt Lundin 
    ordförande    justerare 
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§ 1 
Tema: Citybanan 
Niklas Bergman och Lars Pehrsson från Banverket gjorde en resumé av Projekt Citybanan. Från 
Banverkets sida har man sedan år 2003 undersökt alternativa placeringar vad gäller  
de tre arbetstunnlar som bedömts behövas för att forsla bort schaktmassor. En av tunnlarna kommer att 
mynna ut på Bangårdsområdet och en på Norra Stationsområdet. Vad gäller  
den tredje tunneln har bygglov sökts för en arbetstunnel vid Drottninggatans norra del intill 
Observatoriekullen. Att förlägga en arbetstunnel vid t.ex. Rådmansgatan eller S:t Eriksparken, vilket 
också diskuterats, kommer att förlänga byggtiden med ca ett och ett halvt år.  
 
Åsa Larsson från trafikkontoret informerade om arbetet med bygglovsansökan. Beslut i  
frågan kommer att fattas av trafiknämnden. Trafikkontoret arbetar nu också med att utreda olika 
tänkbara till- och avfartsvägar från den planerade arbetstunneln och Erika Björnsson, även hon från 
trafikkontoret, redogjorde för för- och nackdelar med olika alternativ. Det är många aspekter som 
måste beaktas. Hur man än löser frågan måste den tunga trafiken i viss mån gå via lokalgator för att 
slutligen ledas ut via Norrtull och E 4:an. Som mest kommer det enligt beräkningarna att röra sig om 
ca 200 fordonstransporter per dygn.   
 
Därefter följde en livlig diskussion där både mötesdeltagare och politiker deltog. Många  
var  mycket kritiska till förslaget om att förlägga en av arbetstunnlarna till Drottninggatan  
och förordade andra alternativ. De allra flesta var också mycket negativa till förslaget om att eventuellt 
låta byggtrafiken till och från arbetstunneln gå via Kungstensgatan, Dalagatan och Karlbergsvägen. 
Det bor många barn i området och det finns också flera förskolor och skolor längs sträckan.      
 
 
  ___________________________  
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§ 2 
Val av justerare samt anmälan av protokollsjustering 
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin (fp) valdes att jämte ordföranden Jan Valeskog (s) justera dagens 
protokoll. Justeringen äger rum den 26 januari 2006.  
 
Anmäldes att protokoll från sammanträdet den 15 december 2005 justerats den 21 december.  
 
 
  __________________________  
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§ 3 
Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning  
 
Ordföranden Jan Valeskog (s) informerade om att dagordningen utökats med ett ärende – Protokoll 
från sammanträde i stadsdelsnämndens pensionärsråd. Ärendet kommer att behandlas som punkt 23 B 
på dagordningen.  
 
Vidare informerade ordföranden att omedelbar protokollsjustering begärts på ärende 16 – Förordnande 
av beslutanderätt som enligt lag ankommer på stadsdelsnämndens ordförande och ärende 20 – 
Alkoholservering i restaurang Grand Hotell. 
 
Ordföranden Jan Valeskog (s) anmälde en skrivelse från socialdemokraterna angående fortsatt  
utbyggnad av förskoleverksamheten.  
 
 
  ____________________________  
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§ 4 
Anmälan av inkomna medborgarförslag  
Diarienummer 013-826/2005 
 
Ett förslag om att arbeta med genuspedagogik i förskolor och skolor anmäldes.  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Medborgarförslaget överlämnas till stadsdelsförvaltningen för besvarande.    
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att medborgarförslaget skulle överlämnas till 
stadsdelsförvaltningen för besvarande.   
 
 
  ___________________________
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§ 5 
Bordlagt ärende 
Norrmalmsting - svar på skrivelse från ledamöterna Carolina Gomez-Lagerlöf (s) och Ulla Dahl 
(mp) samt ersättarna Edith Humble (s), Ursula Berge (s) och Berit Vikner (v) 
Diarienummer 004-612/2005 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Skrivelsen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
Ordföranden Jan Valeskog (s) anmälde ett särskilt uttalande från socialdemokraterna, ledamoten Hans 
Enroth (v) och tjänstgörande ersättaren Yildiz Kafkas (mp).  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 27 oktober 2005. 
 
Ledamoten Carolina Gomez-Lagerlöf (s) m.fl. har inkommit med en skrivelse med förslag om att 
utreda förutsättningarna för att genomföra ett Norrmalmsting för att ge medborgarna möjlighet att 
träffa politiker och framföra sina åsikter. Genom seminarier, workshops och påverkanstorg vill man ge 
allmänheten förutsättningar för ett ökat inflytande.  
 
Med tanke på de erfarenheter som finns av de ting som tidigare anordnats tror förvaltningen inte att ett 
nytt Norrmalmsting skulle resultera i något större engagemang från allmänhetens sida, särskilt om 
syftet är att få synpunkter på och skapa en dialog kring den verksamhet stadsdelsnämnden direkt 
ansvarar för. I det fall någon form av Norrmalmsting trots detta ska genomföras anser förvaltningen att 
detta bör gälla konkreta frågor som direkt berör de boende i stadsdelen, t.ex. nybyggnationen på Norra 
Stationsområdet och byggandet av Citybanan.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Särskilt uttalande 
Ordföranden Jan Valeskog m.fl. (s), ledamoten Hans Enroth (v) och tjänstgörande ersättaren Yildiz 
Kafkas (mp) lämnade följande särskilda uttalande: 
 

Möjligheterna till inflytande för Norrmalmsborna på verksamheten i stadsdelen är stor 
med den form av regelbundna öppna möten som genomförs där alla frågor som rör 
stadsdelen kan diskuteras med allmänhet, politiker och tjänste-män. Därutöver finns 
möjligheten med medborgarförslag som fortfarande är ett unikt sätt i vårt land för 
medborgare att få sina förslag utredda och  
 
 

      Forts.
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Forts. § 5 

 
beslutade i en kommunal nämnd. Stadsdelsnämnderna är ett utmärkt instrument för att 
öka det lokala inflytandet och förstärka den lokala demokratin. 

 
Norrmalmsting där ett eller flera teman behandlas är ett instrument som kan bli 
användbart som ett alternativ till de temamöten som alltid genomförs i samband med 
nämndsammanträdena. Fördelen med ett särskilt Norrmalmsting kring ett aktuellt ämne 
eller flera ämnen är att längre tid kan avsättas för redovisning, diskussion och analys. De 
senaste åren har vi dock istället valt att genomföra flera, återkommande temamöten om 
samma ämne när ett stort intresse funnits hos politiker och allmänhet.  
 
Vi anser således att Norrmalmsting kan bli aktuell att genomföra längre fram kring en 
bred fråga men att vi i första hand skall utnyttja de öppna och väl kända sammanträden 
som är planerade för att diskutera aktuella frågor för stadsdelen.  
 
Ett första sådant stort Norrmalmsting skulle längre fram kunna vara en hel- eller halvdag 
om Citybanans utbyggnad och dess konsekvenser för Norrmalmsborna samt 
byggnationer med anknytning till detta projekt som nya uppgångar för Citybanan, 
ventilationsanläggningar och även det nya stadsbiblioteket som får direkt samband med 
Citybanans byggnation på Odenplan. Ett sådant Norrmalmsting skulle kunna genomföras 
i slutet av 2006 eller i början av 2007 och under en lördag och där Norrmalmsborna bjuds 
in att närvara. 
 

 
  ______________________________  
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§ 6 
Bordlagt ärende 
Hur lokaltillgången påverkas av den ökande bostadsrättsbildningen – svar på skrivelse från vice 
ordföranden Inge-Britt Lundin (fp)  
Diarienummer 303-791/2005 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Stadsdelsförvaltningens redovisning godkänns i huvudsak. 
 
2. Stadsdelsnämnden anför därutöver följande:  

 
Flera förskolor, både kommunala som anges i ärendet, samt privata som inte  
anges i ärendet, har blivit uppsagda eller hotats av uppsägning vilket sedan  
prövats i hyresnämnden. Även annan kommunal verksamhet som hyrt lägenheter  
i bostadsrättsföreningar har haft motsvarande konflikter med fastighetsägaren. 
 
Genomgående för stadsdelens förskolor är att det är vanliga lägenheter i  
bostadshus som är ombyggda för förskoleverksamhet. Som förvaltningen  
skriver innebär en bostadsrättsförening som hyresvärd att hyresrelationen  
blir betydligt mer komplicerad. Detta är inte konstigt. Bostadsrättsföreningar består av 
boende, med eller utan professionell kunskap om ansvarig bostads-förvaltning, och som 
enda eller främsta mål har att sänka boendekostnaderna  
för sina medlemmar. Ett effektivt sätt att åstadkomma detta är att säga upp de 
lokalhyresgäster man har i lägenheter för att därigenom kunna sälja lägenheterna till 
mångmiljonbelopp, samt även fortsätta uppbära en avgift för lägenheten. Därmed kan man 
radikalt förbättra föreningens och medlemmarnas ekonomi. Många boende upplever det 
också som störande med förskolor som lokalhyres-gäster. Som tur är har inte alla 
bostadsrättsföreningar denna inställning som enda mål för sin verksamhet. 
 
Det är viktigt för staden att tillse att lokaler finns att tillgå via de kommunala 
bostadsföretagen även i Stockholms innerstad. Detta är den enda garantin för  
staden att helt säkra lokaltillgången för sin verksamhet som för många boende kan anses 
som störande. Mot denna bakgrund är den borgerliga utförsäljningen av kommunala 
hyresfastigheter mycket allvarlig. Det kan på sikt ytterligare på ett allvarligt sätt försvåra 
kommunens försörjning av lokaler för bland annat barnomsorg i Norrmalm och i andra 
innerstadsstadsdelar.   

 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp), ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) och 
ledamoten Anders Broberg (kd) reserverade sig mot beslutet.  
 
 
      Forts. 
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Forts. § 6 
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 29 november 2005.
       
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin (fp) har inkommit med en skrivelse till stadsdels- 
nämnden med anledning av ordförandens uttalande om att den ökande bostadsrätts- 
bildningen på Norrmalm gör att stadsdelsnämndens verksamheter måste lämna sina lokaler.  
 
Enligt förvaltningens uppfattning har den ökande bostadsrättsbildningen inte vållat några större 
problem. För tio av de sammanlagt 29 förskolor som finns i kommunal regi inom stadsdelen samt för 
en av förvaltningens hemtjänstenheter hyrs lokaler av bostadsrätts-föreningar. I två fall har staden 
centralt, i samband med att hyresfastigheter där nämnden sedan tidigare bedrivit verksamhet ombildats 
till bostadsrätter, gått in som bostadsrättsinnehavare.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) lade fram ett förslag till beslut från socialdemokraterna, ledamoten Hans 
Enroth (v) och tjänstgörande ersättaren Yildiz Kafkas (mp) och föreslog  
att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta.   
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp), ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) och 
ledamoten Anders Broberg (kd) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.    
 
Beslutsgång  
Ordföranden Jan Valeskog (s) ställde förslagen mot varandra. Nämnden beslutade utan omröstning i 
enlighet med ordförandens förslag.   
 
Reservation  
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp), ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) och 
ledamoten Anders Broberg (kd) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att besvara skrivelsen 
med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
 
  __________________________ 
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§ 7  
Förbättrad trafiksäkerhet på Döbelnsgatan – svar på medborgarförslag  
Diarienummer 013-685/2005 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Medborgarförslaget besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
2. Tjänsteutlåtandet överlämnas till trafiknämnden. 

 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 2 december 2005.  
 
Andreas Wladis har inkommit med ett medborgarförslag innehållande ett antal åtgärder för att 
förbättra trafiksäkerheten på Döbelnsgatan vid Johannes kyrka. Han menar att respekten för 30 km/ h 
allmänt försämrats sedan införandet av 30-zoner och föreslår bl.a. att den 30-skylt som tidigare fanns 
vid Franska skolan ska sättas tillbaka och att väggupp ska byggas vid korsningen Kammakargatan/ 
Döbelnsgatan. Förvaltningen föreslår att nämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till trafiknämnden som 
har ansvar för trafikplaneringen och föreslår att man vid hastighetsmätning prioriterar de gator där det 
finns skol- eller förskoleverksamhet. Vidare föreslår förvaltningen att man sätter upp farthinder på de 
gator där hastighetsbegränsingarna ej respekteras och poängterar att en ökad hastighetsövervakning vid 
utsatta skolor är önskvärd.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  __________________________  
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§ 8  
Förbättra trafiksäkerheten och gatumiljön på Blasieholmstorg – svar på medborgarförslag  
Diarienummer 013-692/2005  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Medborgarförslaget besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
2. Tjänsteutlåtandet överlämnas till trafiknämnden. 

 
3. Förvaltningen får i uppdrag att ersätta befintliga papperskorgar med  

 papperskorgar från stadens möbleringsprogram som harmoniserar mer med  
          den övriga gatumiljön på Blasieholmstorg.  

 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 7 december 2005.  
 
Ulf R Olsson och Folke Sandgren har inkommit med ett medborgarförslag angående de pollare som 
finns runt hästskulpturerna på Blasieholmstorg. Pollarna blir ofta påkörda och skadas och något måste 
göras för att förhindra fortsatt skadegörelse och för att torget ska se trevligt ut.  
 
Förvaltningen delar uppfattningen att pollarna är ett problem, och det är önskvärt att ta ett helhetsgrepp 
på torget. Förvaltningen avser att byta ut papperskorgarna och överlämnar tjänsteutlåtandet till 
trafiknämnden som är ansvarig för den övriga gatumiljön.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  ____________________________  
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§ 9  
Tryggare och bullerfria övergångsställen vid S:t Eriksgatan – svar på medborgarförslag  
Diarienummer 013-749/2005 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Medborgarförslaget besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
2. Tjänsteutlåtandet överlämnas till trafiknämnden. 
 

Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 30 november 2006. 
 
Emma Oxborn har inkommit med ett medborgarförslag där hon föreslår att de s.k. vägbulorna som 
finns vid övergångsställena mellan Vanadisrondellen och trafikljusen mot Norrtull tas bort eller att 
bättre fungerande farthinder sätts dit. Både bilar och lastbilar brukar enligt förslagsställaren hålla en 
hög hastighet vilket medför ett bullrande ljud då de kör över vägbulan. 
 
Förvaltningen anser att trafikkontoret bör överväga om det är trafiktekniskt möjligt att ersätta dem med 
bättre fungerande farthinder, t.ex. refuger. Skulle det bli aktuellt att prova så kallad ”tyst asfalt” på 
någon eller några gator i innerstaden anser förvaltningen att bland annat S:t Eriksgatan bör tas med i 
diskussionerna.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  ____________________________  
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§ 10  
Bekämpning av arbetslösheten bland Norrmalms ungdomar – svar på skrivelse från ersättaren 
Claudio Skubla (s) 
Diarienummer 500-690/2005  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Ärendet bordläggs.   
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 4 januari 2005. 
 
Claudio Skubla (s) har inkommit med en skrivelse till nämnden där han påpekar vikten av att få in 
unga arbetslösa på arbetsmarknaden. Han föreslår bl.a. att satsningen på den extra arbetskonsulenten 
för personer under 35 år förlängs och att en arbetskonsulent för personer under 25 år rekryteras.  
 
Förvaltningen håller med om att unga är en prioriterad grupp att snabbt få in på arbetsmarknaden. Från 
och med årsskiftet är arbetskonsulenten som arbetar med särskild fokus på personer under 35 år 
tillsvidareanställd. Mot bakgrund av de minskade anslagen för arbetsmarknadsåtgärder finns dock 
inget utrymme att rekrytera fler arbetskonsulenter.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att ärendet skulle bordläggas.   
 
 
  ___________________________  



ABCDE 
 
 
N O R R M A L M S   
S T A D S D E L S N Ä M N D  
 

    SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  Sid. 1-33                         
    Sammanträdesdatum 2006-01-19      §§   1-28  
__________________________________________________________________________________ 
 
 
§ 11 
Alternativ barnomsorg inom stadsdelen – svar på skrivelse från vice ordföranden Inge-Britt 
Lundin (fp) samt ledamöterna Sebastian Cederschiöld (m) och Anders Broberg (kd)   
Diarienummer 400-789/2005  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. Stadsdelsnämnden anser 
därmed att någon hemställan till kommunstyrelsen inte bör göras om att Norrmalm ska 
bli pilotstadsdel för möjligheten att bli dagbarnvårdare för enbart egna barn. 
 

Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp), ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) och 
ledamoten Anders Broberg (kd) reserverade sig mot beslutet.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 7 januari 2006. 
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin (fp) samt ledamöterna Sebastian Cederschiöld (m) och Anders 
Broberg (kd) har inkommit med ett förslag om att Norrmalm ska bli pilotstadsdel för möjligheten att 
bli dagbarnvårdare för enbart egna barn. Tanken är att föräldrarna startar en firma och ansöker om f-
skattsedel. Enligt stadsledningskontorets juridiska avdelning och Skolverket är det inte förenligt med 
gällande lagstiftning att bli dagbarnvårdare åt enbart egna barn. Enligt Skatteverkets bedömning kan 
omsorg om enbart egna barn inte räknas som näringsverksamhet och berättigar därför inte till f-
skattsedel.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin (fp) lade fram ett förslag till beslut från folkpartiet, ledamoten 
Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) och ledamoten Anders Broberg (kd) och föreslog att 
stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta.   
 
Beslutsgång  
Ordföranden Jan Valeskog (s) ställde förslagen mot varandra. Nämnden beslutade utan omröstning i 
enlighet med ordförandens förslag.   
 
Reservation  
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp), ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) och 
ledamoten Anders Broberg (kd) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat följande:  
 
      Forts. 
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Forts. § 11 
 

1. Skrivelsen bifalls. 
 
2. Stadsdelsnämnden anför därutöver följande:  

 
Att skapa mer tid för barnen är ett viktigt politiskt mål för oss. Vi menar att  
det är föräldrarna som bäst vet hur barnomsorgen för deras barn bör ordnas. Familjerna i 
Stockholm måste få ökade praktiska och ekonomiska möjligheter att välja den 
kombination av minskad arbetstid och barnomsorg som passar varje familj bäst. Den 
fullständigt ensidiga subventionen av vissa barnomsorgsformer, och bristen på 
möjligheter att välja andra lösningar, har bara accentuerats. 
 
Det behövs en helt ny politik som ger föräldrarna mer tid för barnen. Vi har flera förslag 
för detta. Ett av dessa förslag är att ge föräldrar med barn i första hand  
1 till 3 år ska kunna erbjudas möjlighet att vara hemma längre som ett alternativ eller 
komplement till förskola. Detta sker, som vi föreslår, genom att föräldrar startar 
familjedaghem för enbart sina egna barn. 
 

 
  ___________________________  
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§ 12  
Val av ordförande, vice ordförande, ledamöter och ersättare i sociala delegationen år 2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Till ordförande utses Carina Fredén (s). 
 
2. Till vice ordförande utses Gunilla Reuterskiöld (fp). 
 
3. Till ledamöter utses Roland Karlsson (s), Hans Enroth (v), Ulla Dahl (mp), Ewa 

Schenström (m) och Anna Bjursell (kd). 
 
4. Till ersättare utses Carolina Gomez Lagerlöf (s), Claudio Skubla (s), Gunilla Nordin (m) 

och Valeria Nagy-Seidel (fp). 
 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) lade fram ett förslag till ordförande, ledamöter och ersättare från 
majoritetspartierna och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta.  
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin (fp) lade fram ett förslag till vice ordförande, ledamöter och 
ersättare från oppositionspartierna och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
detta.  
 
 
  ____________________________  
 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad.  
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§ 13 
Val av ordförande, vice ordförande, ledamöter och ersättare i bygglovs- och 
markupplåtelsedelegationen år 2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Till ordförande utses Nic Nilsson (s). 
 
2. Till ledamöter utses Hans Enroth (v), Yildiz Kafkas (mp), Sebastian Cederschiöld (m) 

och Valeria Nagy-Seidel (fp). 
 
3. Till ersättare utses Edith Humble (s), Benny Niclasson (s), Claudio Skubla (s), Anders 

Blom (m) och Ulf Linder (m).    
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) lade fram ett förslag till ordförande, ledamöter och ersättare från 
majoritetspartierna och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta.  
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin (fp) lade fram ett förslag till vice ordförande, ledamöter och 
ersättare från oppositionspartierna och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
detta.  
 

____________________________  
 

Denna paragraf förklarades omedelbart justerad.  
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§ 14 
Val av ledamöter och ersättare i stadsdelsnämndens pensionärsråd år 2006  
Diarienummer 002-792/2005  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Till ledamöter utses Mats Danielsson(SPF), Marianne Lindelöf (SPF), Bertil Rodin (PRO), 
Olle Dahlberg (PRO), Bernt Holgersson (RPG). 

 
2. Till ersättare utses Rigmor Hammarberg (SPF), Birte Holmin (SPF), Gun Tegvald (PRO), Maj 

Söör (PRO), Marianne Värmå (RPG). 
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 5 januari 2006.  
 
Stadsdelsnämnden har till uppgift att utse lokalt pensionärsråd för sitt stadsdelsnämnds-område. I 
ärendet föreslås ledamöter och ersättare för lokala pensionärsrådet 2006. 
 
 
  ___________________________  
 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad.    
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§ 15  
Val av ledamöter och ersättare i budgetberedningen samt i demokratiberedningen år 2006.  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
 

1. Till ordförande i budgetberedningen utses Jan Valeskog (s). 
 
2. Till ledamöter i budgetberedningen utses Håkan Olander (s), Hans Enroth (v), Ulla Dahl 

(mp), Inge-Britt Lundin (fp), Sebastian Cederschiöld (m), Ewa Schenström (m) och Anders 
Broberg (kd). 

 
3. Till ordförande i demokratiberedningen utses Carolina Gomez-Lagerlöf (s). 
 
4. Till ledamöter i demokratiberedningen utses Ursula Berge (s), Edith Humle (s), Berit 

Vikner (v), Ulla Dahl (mp), Björn Dalemo (fp), Ulf Linder (m), Fredrik Liljeqvist (m) och 
Anders Broberg (kd). 

 
Förslag till beslut   
Ordföranden Jan Valeskog (s) lade fram ett förslag till ordförande och ledamöter från 
majoritetspartierna vad gäller budgetberedningen respektive demokratiberedningen.  
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin (fp) lade fram ett förslag till ordförande och ledamöter från 
majoritetspartierna vad gäller budgetberedningen respektive demokratiberedningen.  
 

 
___________________________  
 

Denna paragraf förklarades omedelbart justerad.  
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§ 16  
Ändringar och kompletteringar av delegationsbestämmelser 
Diarienummer 002-2/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Delegationsbestämmelserna ändras och kompletteras i enlighet med  
 stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 4 januari 2006. 
 
Stadsdelsnämnden fattade i januari 2005 beslut om nu gällande delegationsbestämmelser. 
Förvaltningen har nu gjort en översyn av bestämmelserna och föreslår några mindre ändringar samt 
vissa kompletteringar.  
 
Förvaltningen kommer att göra vissa redaktionella ändringar i delegationsförteckningen. Vidare 
kommer vissa ändringar att göras med anledning av nämndens beslut om att dela tidigare stadsmiljö- 
och planeringsavdelningen i två avdelningar.   
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  _____________________________  
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§ 17  
Förordnande av beslutanderätt som enligt lag ankommer på stadsdelsnämndens ordförande 
Diarienummer 002-8/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

Ordföranden och vice ordföranden i sociala delegationen samt ledamoten Roland 
Karlsson (s) förordnas att fatta beslut som enligt lagen med särskilda bestämmelser om 
vård av unga (LVU) och lagen om vård av missbrukare i vissa fall (LVM), ankommer på 
nämndens ordförande. 

 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 5 januari 2006. 
 
Inom individ- och familjeomsorgen uppstår ibland situationer där det finns behov av att snabbt fatta 
beslut. Stadsdelsnämndens ordförande har i dessa fall en i lag direkt angiven beslutanderätt, s.k. 
kompletterande beslutanderätt. Nämnden kan dock förordna annan ledamot / andra ledamöter att fatta 
motsvarande beslut. Stadsdelsförvaltningen föreslår att ordföranden och vice ordföranden samt 
ledamoten Roland Karlsson (s) i sociala delegationen förordnas att fatta beslut som, enligt lagen med 
särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) och lagen om vård av missbrukare i vissa fall (LVM), 
ankommer på nämndens ordförande.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  ____________________________  
 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad.   
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§ 18  
”Gömda” barns möjlighet till skolgång – svar på remiss från kommunstyrelsen  
Diarienummer 403-707/2005  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin (fp) anmälde ett särskilt uttalande från folkpartiet, ledamoten 
Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) och ledamoten Anders Broberg (kd).  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 21 december 2005.  
 
Johanna Westin (m) har i en motion till kommunstyrelsen föreslagit att staden ska uppvakta regeringen 
för att säkerställa att polisen inte ingriper mot ”gömda” flyktingbarn i skolan eller inom hälso- och 
sjukvården. Hon har också föreslagit att stadens skolor ska informeras om att det inte är förbjudet att 
erbjuda ”gömda” flyktingbarn skolgång, förskoleverksamhet och skolbarnsomsorg. 
 
Frågan om ”gömda” barns möjlighet till skolundervisning har uppmärksammats på regeringsnivå och 
man har beslutat tillsätta en utredning för att närmare analysera frågan och de bestämmelser i övrigt 
som kan vara aktuella. Förvaltningen utgår från att utredningen bl.a. kommer att klargöra polisens roll 
i sammanhanget och anser därför inte att det finns anledning för staden att uppvakta regeringen.  
Förvaltningen anser vidare att staden, innan man eventuellt går ut med någon information till skolorna, 
bör förvissa sig om att det är förenligt med gällande lagstiftning att erbjuda ”gömda” barn 
förskoleverksamhet och skolbarnsomsorg. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Särskilt uttalande: 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp), ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) och 
ledamoten Anders Broberg (kd) lämnade följande särskilda uttalande:  
 

Vi ställer oss bakom motionärens föreslag att staden uppvaktar regeringen för  
att säkerställa gömda flyktingbarns rätt till utbildning. Det är viktigt att den utredning 
som nu skall börja sitt arbete klargör att en kommun måste kunna erbjuda ”gömda barn” 
även förskoleverksamhet och skolbarnomsorg. Sverige har blivit kritiserat för att inte 
leva upp till FN:s Barnkonvention och  
 

      Forts. 
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Forts. § 18  

 
Flyktingkonvention. Detta är någonting som inte får sopas under mattan i ett land som 
berömmer sig av att sätta människovärdet främst. Det är viktigt att stadens rektorer 
känner till att beslutet att erbjuda skolgång till gömda flyktingbarn vilar hos dem, och att 
staden stödjer rektorerna i deras beslut. 
 
Barn måste få en fungerande vardag och har rätt till utbildning även under de svåra 
omständigheter som familjens situation i övrigt innebär. 
 

 
  ____________________________  



ABCDE 
 
 
N O R R M A L M S   
S T A D S D E L S N Ä M N D  
 

    SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  Sid. 1-33                         
    Sammanträdesdatum 2006-01-19      §§   1-28  
__________________________________________________________________________________ 
 
§ 19 
Översyn av S:t Örjans skolor och ESS-gymnasiet – svar på remiss från kommunstyrelsen  
Diarienummer 400-737/2005  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin (fp) anmälde ett särskilt uttalande från folkpartiet, ledamoten 
Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) och ledamoten Anders Broberg (kd).  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 27 december 2005.  
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl.a. Norrmalms stadsdelsnämnd med anledning  
av den översyn som gjorts av S:t Örjans skolor och ESS-gymnasiet. Dessa båda verksamheter erbjuder 
undervisning till elever som inte klarar eller har möjlighet att delta i den under-visning som bedrivs 
inom ramen för stadens ordinarie grundskole- och gymnasieverksamhet. Översynen visar bl.a. att det 
finns vissa oklarheter vad gäller ansvaret för elever i S:t Örjans skolor och stora brister i 
uppföljningen, särskilt vad gäller elever i ESS-gymnasiet.  
 
Förvaltningen ställer sig i huvudsak bakom de förslag till förändringar och förbättringar som nu 
presenterats. Förvaltningen är dock mycket tveksam till förslaget om att S:t Örjans skolor ska ha 
”pedagogisk tillhörighet” till en av stadens stadsdelsnämnder. Kommunövergripande verksamheter 
bör, enligt förvaltningens uppfattning, organisatoriskt tillhöra någon av stadens centrala nämnder. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Särskilt uttalande   
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp), ledamoten Sebastian Cederschiöld m.fl. (m) och 
ledamoten Anders Broberg (kd) lämnade följande särskilda uttalande:  
 
Både ESS-gymnasiet och S:t Örjans skolor är viktiga delar av stadens hjälp till elever i behov av 
särskilt stöd. Vi anser att grundskolan ska lyftas ur stadsdelsnämndernas ansvarsområde. 
Utbildningsnämnden ska fungera som skolstyrelse för stadens skolväsende och fristående förskolor. S:t 
Örjans skolor bör därför även i fortsättningen tillhöra utbildningsnämndens ansvarsområde. Vi stöder 
däremot förslaget att S:t Örjans skolor ska få i uppdrag att följa  
upp sina elever en tid efter avslutad placering. Vi stöder även i huvudsak förslagen om att förbättra 
ESS-gymnasiets verksamhet. 
  _____________________________ 
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§ 20  
Tillsyn av Riddargårdens gruppboende – svar på remiss från länsstyrelsen i  
Stockholms län 
Diarienummer 504-803/2005  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Som svar på remissen överlämnas stadsdelsförvaltningens redogörelse. 
 
2. Stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att återkomma till nämnden med en rapport om 

vidtagna åtgärder på Riddargårdens gruppboende senast i maj 2006. Resultatet av 
gjorda enkäter bland boende och anhöriga ska då redovisas.  

 
3. Stadsdelsnämnden anför därutöver följande: 
 
Det är mycket viktigt att de problem och missförhållanden som länsstyrelsen 
uppmärksammar omedelbart åtgärdas. Att ett äldreboende inom Norrmalms 
verksamhetsområde kritiseras för ”brister i de boendes trygghet och säkerhet i 
omvårdnaden om de äldre under natten” måste tas på största allvar. Även de övriga 
punkter länsstyrelsen kritiserar är väsentliga ur kvalitetssynpunkt. 
 
Vi vill framhålla att det är viktigt att nämnden ska underrättas om tilldelade resurser inte 
kan fördelas på ett sådant sätt att full trygghet uppnås för boende i omsorgsenheter på 
Norrmalm. 
 
Vi anser att nämnden bör få en rapport om utförda inspektioner och beslut med anledning 
av dessa, snarast detta är möjligt. Om kritiken är allvarlig bör en redovisning till nämnden 
ske redan innan ett förvaltningsyttrande är utarbetat.  

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) lade fram ett förslag till beslut från socialdemokraterna, ledamoten Hans 
Enroth (v) och tjänstgörande ersättaren Yildiz Kafkas (mp) och föreslog att stadsdelsnämnden skulle 
besluta i enlighet med detta.   
 
 
  _____________________________  



ABCDE 
 
 
N O R R M A L M S   
S T A D S D E L S N Ä M N D  
 

    SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  Sid. 1-33                         
    Sammanträdesdatum 2006-01-19      §§   1-28  
__________________________________________________________________________________ 
 
 
§ 21  
Alkoholservering i restaurang Grand Hotell – svar på remiss från socialtjänst-förvaltningen  
Diarienummer 309-824/2005  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Ansökan om serveringstillstånd inomhus mellan klockan 11.00 och 05.00  
 tillstyrks. 
 
Ledamoten Hans Enroth (v) reserverade sig mot beslutet. 
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 22  
december 2005. 
 
Grand Hotell ansöker om serveringstillstånd inomhus mellan klockan 11.00 och 05.00.  Ansökan gäller 
omprövning efter prövotid. Förvaltningen föreslår att ansökan tillstyrks. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Ledamoten Hans Enroth (v) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att stadsdelsnämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Beslutsgång  
Ordföranden Jan Valeskog (s) ställde förslagen mot varandra. Nämnden beslutade utan omröstning i 
enlighet med ordförandens förslag.   
 
Reservation  
Ledamoten Hans Enroth (v) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att avstyrka ansökan.  
 
  _____________________________  
 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad.    
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§ 22  
Alkoholservering i restaurang Lilla Bussola – svar på remiss från socialtjänst-förvaltningen  
Diarienummer 309-6/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Ansökan om serveringstillstånd mellan klockan 11.00 och 03.00 inomhus 
 samt utomhus mellan klockan 11.00 och 01.00 tillstyrks. 
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2006. 
 
Restaurang Lilla Bussola på Mäster Samuelsgatan 65 ansöker om serveringstillstånd mellan klockan 
11.00 och 03.00 inomhus samt mellan klockan 11.00 och 01.00 utomhus. Ansökan sker med anledning 
av ägarskifte. Förvaltningen föreslår att ansökan tillstyrks. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  ___________________________  
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§ 23  
Anmälan av protokoll från sociala delegationens sammanträden under fjärde kvartalet 2005  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Anmälan godkänns.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att anmälan skulle godkännas.  
 
 
  ___________________________ 
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§ 24  
Anmälan av protokoll från bygglovs- och markupplåtelsedelegationens sammanträde under 
fjärde kvartalet 2005  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Anmälan godkänns.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att anmälan skulle godkännas.  
 
 
  __________________________  
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§ 25  
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 
 
Protokoll från sammanträde i stadsdelsnämndens pensionärsråd den 16 januari 2006 anmäldes.  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Anmälan godkänns.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att anmälan skulle godkännas.  
 
 
  __________________________  
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§ 26 
Anmälan av beslut fattade enligt delegation 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Anmälan godkänns.  
 
Ärendet  
Av avdelningschefen Annette Luengo fattat beslut angående läsårsdata för läsåret 2006/2007 
anmäldes. Diarienummer 400-793/2005.  
 
Av avdelningschefen Yngve Lindström tillstyrkta ansökningar om alkoholserveringstillstånd 
anmäldes. 
 
Av lokalintendenten Belinda Embjörs upprättade och avslutade hyreskontrakt under fjärde kvartalet 
2005 anmäldes.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att anmälan skulle godkännas.  
 
 
  ____________________________  
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§ 27  
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Anmälan godkänns.   
 
Ärendet  
Följande inkomna och upprättade handlingar anmäldes:  
 
1. Beslut från Skolverket med anledning av anmälan angående kränkande behandling av 

grundskoleelev vid Adolf Fredriks Musikskola. Diarienummer 401-382/2005.  
 
2. Föranmälan från Arbetsmiljöverket om uppföljande inspektionsbesök vid Competencen. 

Diarienummer 205-244/2005.  
 
3. Information från länsstyrelsen i Stockholms län angående Frösunda LSS AB. Diarienummer 505-

869/2005.   
 
4. Beslutsprotokoll från Rinkeby stadsdelsförvaltning i upphandling av ramavtal avseende köp av 

platser vid sommargårdar (kollo). Diarienummer 499-502/2005.   
 
5. Uppföljning av ramavtal – vissa boenden enligt SoL och LSS samt daglig verksamhet enligt LSS. 

Diarienummer 502-837/2005.  
 
6. Rapport från utbildningsförvaltningens enhet för inspektion angående inspektion på Resedan, 

Vasaparkens förskolor. Diarienummer 402-850/2005.  
 
7. Information från stadsdelningskontoret angående nytt projekt för ett rent Stockholm. 

Diarienummer 306-821/2005.  
 
8. Svar på medborgarförslag angående vårstädning vid Odenplan. Diarienummer 013-741/2005.  
 
9. Svar på medborgarförslag om ändring av regler för motorcykelparkering. Diarienummer 013-

623/2005.  
 
10. Skrivelse från enskild angående arbetstunnel för Citybanan. Diarienummer 191/2005. 
 
11. Skrivelse från enskild angående stadsdelsnämndens arbete. Diarienummer 599-7/2006.  
 
  
 
      Forts.  
 
Forts. § 27  
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12. Skrivelse från enskilda angående bygglov för arbetstunnel för Citybanan vid Drottninggatan / 

Observatorielunden. Diarienummer 308-779/2005.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Jan Valeskog (s) föreslog att anmälan skulle godkännas.   
 
 
  ________________________  
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§ 28  
Övriga frågor  
 

• En skrivelse från ordföranden Jan Valeskog m.fl. (s) angående fortsatt utbyggnad av 
förskoleverksamheten anmäldes. Diarienummer 499-43/2006. 

 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
Skrivelsen överlämnas till stadsdelsförvaltningen för beredning.  
 

• Ordföranden Jan Valeskog (s) tog upp frågan om planerna på en studieresa till Helsingfors i 
slutet av februari månad. Resan omfattar en dags besök och förslag finns på att dels få 
information om hur man arbetar med klotter dels göra ett studiebesök inom äldreomsorgen.  

 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
Planerna på att genomföra studieresan under februari månad avskrivs. Frågan kommer att tas upp på 
nytt och resan kommer eventuellt att göras senare under våren. 
 

• Ordföranden Jan Valeskog (s) efterlyste information om Brygghuset.  
 

Enligt förvaltningen har kulturnämnden övertagit ansvaret och det kommer troligen att bli möjligt att 
även i fortsättningen använda Hamburgersalen för stadsdelsnämndens sammanträden.  
 
 
  __________________________ 

 
   
 
 
 
  
 


